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Přejeme krásné a požehnané svátky vánoční,

prožité v lásce a pokoji s naším narozeným Spasitelem
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VÍRA V JEŽÍŠE KRISTA,
definitivní cesta k dosažení spásy

Sestry a bratři, letošní advent, čas modlitby a pří-
pravy na setkání s Pánem, budeme slavit v „roce
víry“. Papež Benedikt XVI. nás vybízí, abychom byli
nadšenými lidmi víry, znovu objevili pravou hodnotu
a krásu víry a probudili v sobě touhu ji předávat dál.
Slova sv. Pavla „Proto se pevně držme svého vyznání“
(Žid 4,14), mohou být pro nás mottem adventní doby.
Víra je Boží dar, je to milost, kterou nám samotný Bůh
vlévá prostřednictvím Ježíše (Ef 2,8-10). Snažme se
tedy mít „vnitřní zrak“ upřený na něj, neboť „od
něho naše víra pochází a on ji vede k dokonalosti“
(Žid 12,2). Adventní doba může být pro nás pozván-
kou ke skutečnému a novému obrácení se k Pánu,
jedinému Spasiteli našeho světa. Konkrétně je to pro
nás příležitost, abychom se věnovali sami sobě a sku-
tečně udělali něco pro oživení své víry. Znova se
otevřme působení Ducha svatého, který nás vede
k poznání a vyznání, že Ježíš je Pán (1 Kor 12,3). On
také nám dává sílu ke svědectví a podněcuje touhu
šířit poznání Ježíše uprostřed světa, ve kterém žijeme.
Každá skutečná obnova začíná uvnitř, v srdci kaž-
dého z nás. Všechny formy obnovy našeho křesťan-
ského života (exercicie, poutě, semináře atd.) mohou

být užitečné a mohou nám pomáhat upevňovat náš
důvěrný vztah s Ježíšem, budeme-li je prožívat s vnitř-
ním entusiasmem a odhodláním.

Sestry a bratři, přeji nám všem
požehnaný a plodný adventní čas.

P. Mariusz Kuźniar, farář
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rozloučení...
V neděli 4.11 v 11.00 v KCMT jsme se během mše sv.
rozloučili s naším jáhnem Mgr. Jiřím Laňkou. P. Mari-
usz panu Laňkovi přislíbil, že ho budeme i nadále pro-
vázet svými modlitbami. Za jeho služby mu moc děku-
jeme a přejeme Boží pomoc a požehnání v jeho nové
farnosti Nanebevzetí Panny Marie na Karlově.

SLOVO REDAKCE

Milí přátelé, potěší vás a zahřejí na srdci slova,
která si vždy čteme nebo slýcháme na Vánoce?
„Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj
mezi lidmi, Bůh v nich má zalíbení.“ (Lk 2,14)
Přihodilo se mi, že jsem měla důvod a prosila za
odpuštění svého špatného chování své blízké.
Když jsem pak šla spát, nebyla jsem si jistá, jestli
je mi opravdu od nich odpuštěno. Najednou
jsem ale byla ujištěna o Božím odpuštění, o které
jsem předtím také prosila. Byla jsem v té chvíli
v Boží náruči a poznala, že mě Bůh má rád
stejně, jako kdyby se nic nestalo, stejně jako
předtím. Má prostě ve mně zalíbení. A to mi sta-
čilo. Vrátila se mi radost a pokoj.
Přeji nám všem pokojně prožitý advent a milost
od Pána žít vánoční dny, ale i celý život s vědo-
mím, že má Bůh v nás, lidech zalíbení. Katka

PŘEDVÁNOČNÍ ZPOVÍDÁNÍ – 18.12. 2012 v kostele sv. Františka na Chodově od 17.00–20.00 hod.

B O H O S L U Ž B Y O V Á N O C Í C H

Datum Liturgický den Hodina Poznámka Místo konání

17.00 kostel sv. Františka

24. 12. Vigilie Narození Páně
22.00 „půlnoční“ kostel sv. Františka

16.00 mše sv. pro rodiny s dětmi KCMT

24.00 „půlnoční“ KCMT

8.00 kostel sv. Františka

25. 12. Slavnost Narození Páně
9.30 KCMT

11.00 KCMT

14.00–17.00 možnost  návštěvy kostela KCMT, kostel

8.00 kostel sv. Františka

26. 12. Svátek sv. Štěpána 9.30 KCMT

14.00–17.00 možnost  návštěvy kostela KCMT

27. 12. 18.00 KCMT

28. 12. 18.00 kostel sv. Františka

29. 12. 8.00 kostel sv. Františka

8.00 s požehnáním rodinám kostel sv. Františka

30. 12. Svátek Svaté rodiny
9.30 s požehnáním rodinám KCMT

11.00 s požehnáním rodinám KCMT

20.00 kostel sv. Františka

31. 12. Památka sv. Silvestra
17.00 mše sv. na závěr obč. roku kostel sv. Františka

23.00 mše sv. na uvítání nového roku KCMT

1. 1. Slavnost Matky Boží
8.00 novoroční mše sv. kostel sv. Františka

Panny Marie 11.00 novoroční mše sv. KCMT

20.00 kostel sv. Františka
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Milí farníci,
místo zprávy o dění v KCMT za listopad jsme s Eko-
nomickou radou a panem farářem připravili text
o financích a darech pro farnost. Prosíme, abyste si
ho přečetli, a to nejen kvůli blížící se odluce církve
od státu, ale hlavně kvůli tomu, že je potřeba, aby
farníci měli i o těchto věcech přehled a povědomí,
a aby brali za svou farnost zodpovědnost ve všech
rovinách. Děkujeme.

Přeji Vám požehnané svátky.
Marie Špinková, ředitelka KCMT

■■    Naše cesta k finanční soběstačnosti
Výtah z dokumentu k otázce finančního zajištění

života farnosti u kostela sv. Františka z Assisi, který byl
schválen ekonomickou radou. V plném znění je ke
stažení na www.kcmt.cz/jak-nas-podporit anebo
v tištěné podobě v kanceláři a v sakristiích.
Tento materiál má celkem tři cíle:
• Umožnit plné využívání daňových výhod, které

nám současné zákony nabízejí.
• Podnítit v lidech vědomí osobní zodpovědnosti za

život místní církve.
• Učinit konkrétní krok na cestě k finanční nezá-

vislosti farnosti.

■■    Církev a peníze? Jde to dohromady?
Ježíš sice při ustavení církve nehovořil o financích,

ale víme, že byl bytostný realista ve vztahu k tomuto
světu. Víme také, že apoštolové měli svou společ-
nou pokladnu, a podobně činili i první křesťané.
V historii byla sice období, kdy se křesťané víc než

je zdrávo přátelili se světskými strukturami, což se
vždy zle vymstilo. Možný je ale i opačný extrémní
postoj, že církev je jen duchovní a peníze se k ní
nehodí. Stejně jako apoštolové, i my žijeme ve světě,
kde se platí penězi a nikoliv modlitbou. Byl by jistě
omyl považovat dostatek peněz za jediný základ pro
fungování církve. Stejně zavádějící by ale bylo
domnívat se, že se bez finanční podpory klidně obe-
jdeme, hlavně že se máme rádi.

V minulých Fchodovinách jsme uveřejnili zprávu
o financování v roce 2011, které sice skončilo
v plusu, ale náklady na každý týden jsou 44 tisíc,
a to je bez platů zaměstnanců, které hradí Arci-
biskupství z peněz od Ministerstva kultury. Náklady
na základní provoz farnosti v následujících letech
ještě vzrostou o náklady spojené s postupnou
rekonstrukcí fary a kostela sv. Františka. Kromě
toho, jak víme, farnost má úvěr v bance ve výši cca
29 mil. Kč, který sice splácí Arcibiskupství, ale bylo
by třeba splatit ročně alespoň jednu splátku.

■■    Život farnosti zcela závisí na naší podpoře
Ten, kdo věří, že existence farnosti má svůj smysl,

může podpořit naši činnost modlitbou, nabídnu-
tím svého času a práce nebo finančně. Tyto tři
opory ve vyváženém poměru jsou nadějí pro to, že
naše farnost bude živým a plodným svědectvím Ježí-
šovy přítomnosti mezi námi. Pokud schází základna
modlitby, může se z nás stát obyčejný spolek kama-
rádů bez duchovního rozměru. Bez darů našeho
času a práce budeme dobře situovaná rodina, kde
nikdo na nikoho nemá čas, a tak zevnitř pomalu
odumírá. A bez finančního zajištění může mnoho
našich plánů zůstat jen u prázdných smělých for-
mulací a život farnosti může být výrazně omezován
mnoha existenčními těžkostmi.

■■    Jak lze získat daňové úlevy za dary
Podle platných zákonů si může každý občan,

který věnuje určitou částku na kulturu, ekologii, cír-
kev apod., tento dar odečíst ze základu pro výpo-
čet daně. Tato výhoda platí pro zaměstnance i pod-
nikatele. Fyzické osoby mohou odečíst výši darů do
10 % svého daňového základu, pokud úhrn darů
přesáhne 2 % základu daně nebo dosáhne alespoň
1 000 Kč, právnické osoby mohou odečítat částky
do 5 % daňového základu, pokud hodnota daru
činí alespoň 2 000 Kč. Příklady naleznete v celém
znění dokumentu.

■■    Možnosti
Pokud se rozhodnete finančně přispět, vyberte

si způsob, který pro Vás bude nejvýhodnější. Pama-
tujte, že výše záleží na Vás a každý příspěvek se
počítá. Při nedělní sbírce můžete částku odevzdat
do košíku, za to Vám náleží dík za podporu života
farnosti. Jde však o anonymní dar, bez administra-
tivy a bez daňových výhod. Následující formy pře-
dání peněz umožňují vydat podklady pro
daňové úlevy:
a) peníze můžete předat v označené obálce panu

faráři nebo ředitelce KCMT;
b) dar můžete převést na náš účet jednorázovou

platbou z Vašeho bankovního konta;
c) můžete přispívat trvalým příkazem k úhradě

z Vašeho bankovního účtu.
U bankovního převodu uveďte vždy jméno a pří-
jmení. Variabilní symboly pro aktuální podporu: 
–  na kostel sv. Františka a faru: 1133
–  na provoz KCMT: 1144

Potvrzení o daru budeme vyhotovovat ke dni 31. 12.
roku, a to do 31. 1. následujícího roku. V minulých
letech bylo dost štědrých dárců a fungoval systém
vydávání potvrzení o přijatých darech pro daňový
odpočet. Teď chceme tímto projektem systém dopl-
nit a rozšířit.

■■    Závěrem
„Kdo rozsévá skoupě, skoupě bude také sklízet,

a kdo rozsévá požehnaně, požehnaně bude také sklí-
zet. Každý ať dá podle toho, jak se sám u sebe roz-
hodl, ne s těžkým srdcem a proti své vůli, protože Bůh
miluje radostného dárce. A Bůh je dost mocný, aby
vás hojně zahrnul svými dary, takže pak budete mít
vždycky a ve všem dostatek, že stačíte i na to, abyste
dělali mnoho dobrých skutků.“

To napsal apoštol Pavel svým přátelům do Korintu,
když u nich prosil o sbírku na jeruzalémské křesťany.
(2 Kor 9,6-8).

Hospodaření farnosti není soukromou věcí faráře,
proto chceme, abyste byli všichni průběžně infor-
mováni o příjmech a výdajích farnosti. Všechny
významnější investice jsou konzultovány s ekono-
mickou a farní radou. Jména dárců není možné zve-
řejňovat.

Ekonomická rada
chodovské farnosti

Drazí přátelé,
zdravím vás a chci vás ještě jednou v tomto roce
oslovit. Není to pro mne jednoduchá záležitost,
neboť nemohu tyto řádky psát sám, ale pouze
diktovat.

Benedikt XVI. vyhlásil Rok víry. Rok nesmírné
inspirace pro všechny křesťany. Rok hlubokého
zamyšlení nad vlastní vírou. Sám osobně si uvě-
domuji, že bez víry se nedá žít, poněvadž lidský
život rychle utíká a mnoho věcí je jen pomíjejí-
cích. A my, účastníci tohoto pozemského života,
si to ani mnohdy neuvědomujeme. Vzájemně si
třeba komplikujeme život i mezilidské vztahy.
Možná, že někdy je i ta naše víra slabá, že ani
ty naše skutky nedosvědčují sílu naší víry.

Víra je dar Boží, tak jako i naše zdraví, proto
je nutné za všech okolností držet se Syna Božího
Ježíše Krista, Panny Marie a našich přímluvců
u Boha. Proto je tak důležitá modlitba, největší
komunikace mezi námi a Bohem. K víře patří
také odpuštění, bez kterého není možné při-
jmout do svého nitra tento dar Boží.

Sám nevím, jaké budou mé další kroky
a cesty, proto vás všechny prosím o odpuštění,
pokud jsem vám někomu ublížil. Nikdy jsem to
nemyslel zle, spíše jsem chtěl, aby bylo všechno
dobré a užitečné pro naši cestu víry.

V těchto dnech přichází také adventní doba,
kterou bychom měli využít právě k napravení
všech našich nedostatků a chyb. Připravit svou
duši na blížící se Vánoce, na dobu, kdy si připo-
mínáme Narození Ježíše Krista, našeho Zachránce
a Spasitele. Myslím, že tato příprava je nutná,
neboť nikdy nevíme, jaké plány s námi má Bůh.
Jistě se nám po této důkladné přípravě rozzáří
naše oči ve Vánoční době. A těm, kdo třeba
nebudou již mezi námi, ať se rozzáří světlo Boží.
Děkuji vám všem za přízeň a za starostlivost
o mou osobu. Mnoho vám děkuji a přeji jen a jen
život Bohu milý. Váš jáhen Pavel Urban

Cesta k finanční
soběstačnosti naší
chodovské farnosti



Bývá zvykem, že při
mši svaté kněžím asis-
tují (mladí) muži, kteří
pro svou službu oblé-
kají dlouhý bílý šat
přepásaný provazem.
Toto oblečení se nazývá alba, což je zkrácená
verze původního latinského názvu tunica alba
– bílá tunika, která byla součástí každodenního
oblečení starověkých Římanů, přepásaná kolem
boků, aby nepřekážela při činnosti. Již během
prvních křesťanských staletí se alba stala základ-
ním šatem oblékaným kněžími, jáhny a dalšími
služebníky k liturgii, a jak se postupně přestávala
používat v běžném životě, její význam v církvi
vzrostl. Podle středověkých teologů alba odka-
zuje na novost života, který nám byl dán v Ježíši
Kristu – a my si můžeme vzpomenout, že každý
nově pokřtěný dostává bílé roucho, znamení
neporušenosti, kterou má uchovat na věky. Teo-
logové ve středověku také připomínají, že Ježí-
šův šat oslnivě zbělel při proměnění na hoře, kde
bylo naznačeno Kristovo oslavení, které čeká
také každého z nás. Provaz, který albu přepá-
sává, není nutné chápat pouze jako praktickou
pomůcku, ale jako odpověď na Ježíšovu výzvu
„mějte bedra přepásaná“, tedy jako výraz při-
pravenosti na setkání s Pánem, která se proje-
vuje v každodenním správném životě a smýšlení.

Když tedy vidíme ministranty (ale také kněze
či jáhny) v bílé albě, můžeme si uvědomit, že
každému z nás je adresována výzva apoštola
Pavla: „Oblečte člověka nového,“ a že toto
oblečení se do Boží novosti a čistoty se v našem
životě odehrálo především při křtu. Při každé
mši svaté, když se setkáváme s naším Pánem,
v nás milost křtu roste a my se o kousek přibli-
žujeme naplnění našeho života s Bohem, k defi-
nitivní proměně, kterou naznačilo Ježíšovo pro-
měnění na hoře. P. Radek Tichý 

Vážení přátelé,
právě jsme vstoupili do nového církevního
roku a prožíváme dobu adventní. Pro nás, pra-
covníky charity, je tato doba tradičně spojena
s přípravou Tříkrálové sbírky. Předpokládám,
že se farnost při organizaci sbírky připojí
k charitě, stejně jako v letech uplynulých. Tří-
královou sbírku jistě nemusím představovat,
v roce 2013 proběhne v celé republice již
12. ročník. Sbírka bude probíhat v termínu od
2. do 13. ledna 2013. 

Jako každý rok i v roce 2013 je výtěžek sbírky roz-
dělen na několik skupin. 65 % vybraných finanč-
ních prostředků zůstává ve farnosti nebo charitě,
která jejich vybírání organizovala, a je možné je vyu-
žít na podporu sociálního nebo humanitárního pro-
jektu. 5 % vybraných prostředků je využito na
provozní náklady sbírky a 30 % získává Arcidie-
cézní charita Praha, která z výtěžku sbírky 2013
podpoří následující projekty:
• Podpora pobytových služeb pro seniory, (Domov

seniorů Mukařov, Azylové bydlení pro seniory –
azylový dům Praha 8 Karlín)

• Péče o lidi s Alzheimerovým onemoc-
něním.
Koordinátorem Tříkrálové

sbírky v naší charitě i farnosti jsem
stejně jako posledních 12 let já.
Prosím všechny, kteří by byli
ochotni s organizací a průběhem
Tříkrálové sbírky pomoci, aby mne
kontaktovali. Jakou pomoc budeme
potřebovat? Tak především budeme
potřebovat koledníky a vedoucí jedno-
tlivých kolednických skupinek. Já velmi
dobře vím, že koledování není jednoduché.

Magistrát hlavního města Praha registruje 364 celo-
pražských sbírek, což je více než je dní v roce. Je tedy
jasné, že všichni obyvatelé hlavního města mají ke
koledníkům a výběrčím při sbírkách vysokou imu-
nitu. Lidé umí být na ulici opravdu nepříjemní.
Přesto vás moc prosím, abyste se přihlásili. Nikdo od
vás nechce, abyste vybírali po celou dobu trvání

sbírky. Když budeme mít
hodně koledníků,

bude úplně
stačit,
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Moudrost liturgiekdyž každá skupinka půjde na jednu nebo dvě
hodiny. Moc vás prosím, abyste to zkusili třeba jen
na hodinu. K vybírání se můžete přihlásit na mém
mobilním telefonu 737 322 569 nebo emailu kan-
celar@charitapraha4.cz. Musíme na Arcidiecézní
charitu Praha nahlásit počet skupinek a objednat
vybavení pro koledníky, proto vás prosíme, abyste
se pokud možno přihlásili již začátkem prosince.
Vybavení pro koledníky bude k dispozici v kanceláři
Farní charity Praha 4 – Chodov v suterénu KCMT od
pondělí 17. 12. 2012.

Naši koledníci už mnoho let rozdávají vyjma tra-
dičních cukrů a kalendářů také perníčky. I pro tento
ročník sbírky plánujeme v této tradici pokračovat.
Naše rodina už začala péct. Pracovníci naší charity
se po celou dobu adventní scházejí v odpoledních
hodinách na provozním zázemí a společně perníčky
zdobí. Pokud byste byli ochotni nám krabici doma
pečených, ozdobených perníků věnovat, můžete je
přinést k nám do kanceláře. Za každý příspěvek
budeme moc vděčni. Nedávejte nám prosím per-
níčky kupované, pro účel sbírky se dají využít jen
velmi obtížně.

Děkuji vám všem za pomoc i podporu při orga-
nizaci i průběhu 12. ročníku Tříkrálové sbírky.

Všechny, kteří se Tříkrálové sbírky zúčastní (vč. rodičů
dětí, které budou koledovat), zveme na sobotu
5. ledna 2013.: 
13.00 na občerstvení do Arcibiskupského paláce

v Praze (Hradčanské náměstí)
14.45 na Tříkrálovou bohoslužbu slova v katedrále

sv. Víta
15.30 na požehnání koledníkům otcem kardinálem

Dukou z balkonu Arcibiskupského paláce a na
následný průvod tří králů na velbloudech
(z Arcibiskupského paláce na Loretu).

Chtěla bych ještě upozornit, že naše pobočka na
Spořilově byla zrušena. Zdravotní sestry se přestěho-
valy k nám do Komunitního centra Matky Terezy,
a tak se splnil můj dlouholetý sen, že mám všechny
projekty pod jednou střechou. Děkuji moc otci Fia-
lovi, že nás dlouhých 13 let nechal domek na Spoři-
lově bezplatně využívat. Velmi si jeho podpory vážíme.

Přeji vám všem požehnaný začátek nového cír-
kevního roku a krásné, klidné a pokojné prožití doby
adventu. Eva Černá

Zprávičky
z Farní charity

Tříkrálová
sbírka

Proč se muži
při mši oblékají

do bílých sukní?



Milá Marie,
mohla by ses nám na začátek v krátkosti před-
stavit a říci něco o tom, jaká byla Tvá cesta
k nám do Komunitního centra Matky Terezy?

Začnu asi od začátku. Narodila jsem se v Praze
a pokřtěna jsem byla P. Jiřím Reinsbergem spolu se
svými rodiči a bratrem. Tehdy mi bylo pár měsíců. Nic-
méně na mše v Týnském chrámě a u Havla moc ráda
vzpomínám, nejvíce však na P. Reinsberga, na jeho
vřelost, veselost a víru. Naše rodina jednu dobu cho-
dila do kostela Nejsvětějšího Salvátora, ale nejdéle
jsme chodili k Svatému v Antonínu na Strossmaye-
rově náměstí. Jsem z početné rodiny, protože mám
tři bratry a tři sestry, takže nuda doma nikdy nebyla.

Po absolvování gymnázia (Gymnázium Jana
Nerudy s hudebním zaměřením) jsem neměla úplně
jasno, co půjdu dělat dál, a zkoušela jsem to na
hudební vědu, na sociální práci do Brna a na teo-
logii na Evangelické teologické fakultě, kde jsem

nakonec
zakotvila. Škola mě
bavila, těšil mě malý kolektiv, inspirativní vyučující
i to, že tato škola je silně ekumenická a více než
církve tam hrají roli víra a znalosti. Nejradši jsem
měla předměty Starého zákona s hebrejštinou
a mezináboženský dialog na religionistice.

Po škole a po roce ve Španělsku jsem hledala práci
a nakonec jsem přistála zde, protože jsem měla
vystudovaný teologický obor a zkušenost z nezisko-
vého sektoru (konkrétně sedm let v hospici Cesta
domů). Nicméně jsem nejdřív nehledala v církvi,
a když mne Mariusz oslovil, zaujalo mne to a kývla
jsem na nabídku pracovat v KCMT. Nicméně, to jsem
ještě netušila, že dostanu funkci ředitelky.
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Zanedlouho to bude již rok, co jsi ředitelkou
našeho Komunitního centra. Co Tě během této
doby mile překvapilo a naopak s jakými těž-
kostmi jsi se musela vyrovnávat?

Mile mě překvapilo prostředí, a to jak přímo
budova, tak i lidé. Možná někdy v pracovním zápalu
a řešení problémů člověk nevnímá, v jakém pro-
středí vlastně je. Vaše farnost ale funguje dobře, je
živá a plná nápadů a milých a ochotných lidí. Stavba
je čistá a svěží, působí mile. Nejlépe to je vidět na
lidech, kteří jsou tu poprvé a neznají to tu, drtivé
většině je tu dobře.

Největší težkosti jsou asi ty, že je vidět, co všechno
by bylo možné, ale čas i okolnosti kladou odpor. Je
třeba mít pokoru, že vše nebude hned, a když to
bude, tak to bude třeba stále vylepšovat.

Zajímavé a pro KCMT specifické je, že ač je nás
zde vlastně málo a někdy to je trochu osamělá
práce, mám desítky spolupracovníků a lidí, se kte-
rými jednám. Někdy je tu ticho a nic se neděje a pak
se zas objevuje jeden člověk za druhým. Není to ani
výhoda ani nevýhoda, ale je to hodně rozmanité
a často nepředvídatelné.

Ve spolupráci s Lucií Rudňanskou jsi uspořá-
dala celou řadu kvalitních a požehnaných kul-
turních akcí. Několikrát mi však přišlo, že
docela malá účast publika neodpovídala
vysoké kvalitě účinkujících umělců. Co myslíš,
že je hlavní příčinou?

Od kolegů z Komunitního centra sv. Prokopa víme,
že jejich koncerty hledaly stálé publikum dva roky.
A podobně je to i zde. Lidé si musí zvyknout a naučit
se, že se zde něco děje. Farníci asi mají o tom dobrý
přehled, ale my potřebujeme širší publikum. Radost
je vždy, když se něco povede. Jako např. výstava pana
Hodíka, kde na vernisáž přišlo asi 70 lidí a koncert
Let’s Go!, kde bylo asi 40 nadšených diváků.

Fungování Komunitního centra něco stojí.
Jakým způsobem se vlastně chod Komunitního
centra platí a jak se daří např. shánět spon-
zory?

Zdrojů je několik: platy máme od Arcibiskupství,
farnost platí jen prodavačky v krámku a uklízečky.
Důležité jsou samozřejmě sbírky v neděli a dary od
farníků. Nicméně bez pronájmů, ať už dlouhodo-
bých nebo krátkodobých, komerčních i nekomerč-
ních, bychom nefungovali. S hledáním sponzorů je

to horší, ale to je spíše proto, že na to nemám čas.
Nicméně i tak nějací jsou, i když jde hlavně o mate-
riální dary. Teď jsem například podala žádost na grant
na postní a velikonoční koncerty, ale grantů pro cír-
kevní subjekty je omezený počet.

A na závěr bych se Tě rád zeptal, jaké jsou Tvé
dlouhodobé plány a vize a jakým způsobem
můžeme, my farníci, přispět k naplněnému
fungování Komunitního centra?
Základní vize je snadná: musí to fungovat a na věci,
které zde jsou a které se daří, se musí postupně
nabalovat další. Schválně říkám postupně, protože
skoky v této sféře moc nefungují. Je třeba vědět, co
děláme, mít základ a riskovat jen omezeně. Záro-
veň je potřeba to neustále posouvat někam dál, což
je těžké, protože ne vždy je jasné, který směr se má
vybrat a co bude fungovat.

A jak můžete pomoci? Různě, podle toho, kdo co
má a chce. Občas jít na nějakou akci a vzít s sebou
přátele je základ. Skvělí jsou dobrovolníci, trvalí i nára-
zoví – např. když jde o úklidové a údržbové brigády,
do budoucna bychom roli dobrovolníků chtěli posí-
lit. Ušetří se tím peníze i naše práce, kterou můžeme
pak nasměrovat jinam, navíc se lidé setkají a budou
brát KCMT více za své. Finanční podpora je také třeba
a bohudíky, že ne kvůli samotným penězům, ale kvůli
tomu, co peníze umožní vytvářet. Přečtěte si tedy pro-
sím informace o finanční samostatnosti, které jsou
ve zprávě pro farníky. Děkuji a doufám, že KCMT
dobře slouží a bude sloužit lépe.

Marie, díky za rozhovor! Jirka

Povídání
s Marií

Špinkovou

My, křesťané, můžeme prožívat svůj život jako pouť. Ne se jen tak bezcílně potulovat, ale denně
brát na sebe svůj kříž a následovat Pána Ježíše. Zeptali jsme se ředitelky našeho KCMT Marie
Špinkové na to, jakou cestou sem k nám doputovala a co obnáší takový ředitelský kříž.
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Čerpal z pramene
Ježíšova Srdce
Svatý Petr Kanisius je po zásluze nazýván druhým
apoštolem Německa. Na cestu do této země
dostal v Římě apoštolské požehnání a okusil při-
tom nejvyšších duchovních milostí. Sám to vyjád-
řil v následující modlitbě:

„Věčný Veleknězi, tys mi ve své nesmírné dob-
rotě dopřál, že jsem směl obdržené apoštolské
požehnání, jeho účinnost a potvrzení svěřit se vší
naléhavostí tvým apoštolům, navštěvovaným ve
Vatikánu a konajícím s tvou pomocí pravé divy.
Zakusil jsem přitom velikou útěchu a sílu tvé
milosti, kterous mi na přímluvu těchto pomoc-
níků prokázal. Jistě i oni mi žehnali a schvalovali
mé poslání v Německu; zjevně mi slibovali, že mi
jako apoštolovi Německa budou prokazovat svou
přízeň. Ty sám, Pane, víš, jak a kolikrát jsi mi právě

onoho dne svěřil Německo, abych se o ně
napříště bez ustání staral a abych za ně toužil žít
i umírat.

A jako by mi potom tvé přesvaté tělo otevřelo
své srdce – zdálo se mi, že hledím přímo do něho
- a tys mi přikázal z tohoto pramene pít, neboť
ty mne, můj Spasiteli, nepřestáváš zvát, abych
z tvých pramenů čerpal vodu své spásy. A já jsem
tolik prahl, aby mě odtud zaplavily proudy víry,
naděje a lásky! Žíznil jsem po chudobě, čistotě
a poslušnosti; prosil jsem tě, abys mě celého
vykoupal, oblékl a okrášlil. A tak, když jsem se
odvážil dotknout tvého nejsladšího srdce, slíbils
mi šat sešitý ze tří dílů, který měl přikrýt nahotu
mé duše a nejlépe se hodil k mému nynějšímu
povolání: těmi díly byl pokoj, láska a vytrvalost.
Vybaven takovým spasitelným oblečením jsem se
mohl spolehnout, že mi nebude chybět už nic a že
všechno zdárně půjde ke tvé slávě.“ ■

Sv. Petr Kanisius
K N Ě Z A U Č I T E L C Í R K V E

V
šichni se těší na vánoční pohodu. Celá naše
představa vánoc je idylická. Tuto tvář dala váno-
cům doba barokní, tam přišly všechny ty

ovčičky, ukolábavky, plenčičky, žežuličky a troníčky za
koledování. Gotická doba slavila vánoce jinak a byla
nesporně věrnější originálnímu příběhu, který známe
z Bible, ale který vždy znovu čteme přes růžové brýle
barokní pastorely.

Originální vánoce nebyly žádnou idylou. Považte
jenom, že kvůli nějakému pitomému byrokratic-
kému výnosu a nesmyslné statistice musel se Josef
s Marií vydat na dosti dalekou cestu zrovna v době,
která se jim tak nehodila. Jet na oslu je nepředsta-
vitelně nepohodlné i pro zdravého mladého muže,
natož pro křehkou ženu ve vysokém stupni těho-
tenství. Představme si všechnu tu starost, jak bude
na cestě, kde se ubytují, zda se stihnou vrátit, aby
se dítě narodilo doma. Uvažme, jak složité asi bylo
zřídit alespoň to nejnutnější, když se dítě narodilo
cestou. I kdyby ve velké prozíravosti pro jistotou měli
bývalí rodiče ledacos s sebou, byli odkázán i v nej-
běžnějších potřebách na pomoc neznámých lidí. 

Přemýšleli jste někdy, jaký to tehdy pro ně byl
najednou problém sehnat dostatek teplé vody na

koupel novorozence? A pak ten neklid kolem
děťátka, ten sběh lidí. Nakonec návštěva králů –
mudrců a taková míra zájmu, že se Josef rozhodne
bezodkladně odejít, protože by další pobyt v Bet-
lémě mohl být přímo nebezpečný. Představme si
další cestu, která se podobala útěku a nevedla
domů, ale do ciziny. Domysleme i to, jak asi zapů-
sobila na mladičkou maminku a starostlivého otce
děsivá zpráva o Herodově zákroku proti betlémským
dětem. Uvažujme též o velkých vnitřních dramatech
sv. Josefa, muže, který se těšil na běžně se odvíjející
rodinný život a byl postaven před fakt, že jeho
snoubenka je těhotná. Jak asi bylo Marii čekající na
jeho reakci? Jen blázen mohl by toto nazvat idylou.
Je to obrovské lidské a zároveň i Boží drama.

Tak, jak se vrství naše životní zkušenost, jak se
odvíjí náš život, promlouvá k nám tento obraz vánoc
různě. Jinak ho vidíme v dobách klidných  a šťast-
ných, jinak v dobách válečných, jinak v mládí, jinak
ve stáří, jinak ve zdraví, jinak v nemoci, jinak, když
neporušený celek rodinného kruhu harmonicky žije,
jinak, když je narušen smrtí neho rozkolem. Ale vždy
k nám vánoční obraz mluví. Proto je třeba vždy se
do něho podívat, vždycky se poctivě postavit před
tuto velkou Boží zvěst. Je určitě chyba něco před-

stírat a je rovněž chyba říct: „Já letos Vánoce
neslavím, protože jaképak Vánoce, když ...

nevím co zlého mě potkalo.“ Vánoce jsou
vždy štědré a vždy nám dají dobré dary,
pokud nepropadneme hloupé představě,

že už to všechno známe a že se jen stereo-
typně opakují. Vánoce jsou vždycky nové

a vždy mluví k našemu životu. Pokaždé nám
připomenou  něco jiného. Jednou nám

připomenou potřeby nuzných
a zdůrazní tím i naše štěstí,

podruhé nám dají posilu v těž-
kostech a připomenou nám,
že vzájemná láska a láska
Boží je bohatstvím, které pře-
váží hmotnou tíseň i lidský
žal. To vše se ovšem stane jen

tehdy, když se jako pravdivě
žijící lidé setkáme s Boží pravdou

lidského příběhu Svaté rodiny.
Tehdy totiž do našeho srdce vstoupí

mír a uslyšíme andělský hlas zvěstující
pokoj lidem a slávu Boží.

Z knihy „Vánoce“ Petra Piťhy 

Petr Kanisius se narodil r. 1521. Byl synem nimwe-
genského starosty ve vévodství Geldernu, jež tehdy
patřilo k německé říši, a byl poslán na univerzitu
v Kolíně nad Rýnem, aby se stal právníkem. Obrátil
se však k teologii a dostal se pod vliv slavného
jezuity Petra Favra.

Roku 1543 vstoupil jako první Němec do Tova-
ryšstva Ježíšova. Zúčastnil se tridentského

koncilu, strávil šest měsíců v Římě se sv. Ignácem,
vyučoval na první jezuitské škole v Mesině na Sicí-
lii a reformoval univerzitu v bavorském Ingolstadtu.
Odtud byl vyslán do Vídně, kde se stal skutečnou
náboženskou autoritou. Vždy dbal na upevnění
katolické víry v konfrontaci s protestantismem.
Roku 1556, kdy byl jmenován provinciálem jezu-
itů v jižním Německu, Rakousku a Čechách, při-
vedl do Prahy do opuštěného kláštera u kostela
sv. Klementa 12 jezuitů. Kromě Prahy působil
v Augsburku, Mnichově, Innsbrucku a nakonec

ve Fribourgu, kde zemřel. S nesmírnou energií
zakládal školy a semináře, kázal, psal a konal
misijní cesty. Významně se zasloužil o obnovu
katolictví po tridentském koncilu a vykonal mno-
hem víc než kdokoli jiný pro zachování katolicismu
v jižním Německu. Třikrát mu byla nabídnuta hod-
nost vídeňského biskupa, třikrát ji odmítl.
Nejznámějším dílem Petra Kanisia je jeho trojdílný
katechismus pro žáky a studenty různého věku,
který dosáhl jen do jeho smrti (zemřel ve Švýcar-
ském Fribourgu 21.12.1597) dvou set vydání. Při
kanonizaci v roce 1925 byl zároveň prohlášen cír-
kevním učitelem.

Vánoční
pohoda



BYLO:

Vyznamenání významných osobností
Dovedete si představit soudobého studenta, který

Vám řekne:„Mám čas!“? A k tomu dodá, že každý
týden tři hodiny a v létě třeba i měsíc. Dál Vám řekne:
vezmu si na sebe odpovědnost za oddíl dětí, beru
odpovědnost za další dětské vedoucí, za zajištění
tábořiště pro 15 stanů a stavbu velké polní kuchyně,
přestěhuji tři náklaďáky materiálu uskladněného v již-
ních Čechách na jiné místo, zajistím potřebné part-
nerské vztahy v novém místě tábora, dobrovolně přij-
mu sociálně prospěšné zkomplikování svých úkolů,
seženu kuchaře, hospodáře, zajistím zásobování
tábora veškerou pitnou vodou přesto, že nevlastním
potřebný dopravní prostředek, zajistím splnění hygie-
nických předpisů pro dětské tábory nad 30 osob. Sta-
vebkou, dvěma běhy tábora, přípravou unikátních
programů pro oba běhy a bouračkou strávím mimo
domov téměř šest týdnů a nevím co ještě…, zkrátka
budu věnovat veškeré potřebné úsilí všemu, co bude
potřeba pro dva tábory, a beru na sebe celoroční práci
vedoucího ve skautském oddíle.

Setkat se s takovými studenty nelze už ani
v pohádce. V naší farnosti to však lze. Proto při pod-
zimním udělování vyznamenání za KSK Praha nebylo
pochyb. Rambo šátky a hodnotné věcné ceny Lucce
Skrčené a Marušce Černé udělilo KSK za celoroční
i prázdninovou činnost ve skautském oddíle a na
dobrodružném farním táboře. Věcnou cenou byl
vyznamenán již dřívější nositel Rambo šátku, Vítek
Zahradník, který na sebe naložil funkci hlavního
vedoucího dobrodružného tábora.

Chraňme poklady v práci s dětmi

Založit novou tradici dětských táborů znamená
přesvědčit minimálně deset lidí, že mají v létě měsíc
času a během předcházejícího půl roku se musí
scházet a tábor chystat. Kdo si umí sám od sebe
představit, jak jednat s úřady, majiteli pozemků,
dětmi, rodiči, s hajným, s chuligány když narušují
běh tábora, kdo si sám představí, jaké návyky a jaký
režim dne má mít táborový vedoucí, jak rozdělit
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PRAHA

Co se dělo?
Co se dít bude?

Paní ředitelko, mohla byste nám představit
vaši školu?

Základní škola Parentes otevřela své brány v září
2011 pro 1. až 4. ročník, ve školním roce 2012/2013
má žáky ve všech ročnících prvního stupně. Ve třídách
je menší počet žáků než ve státních školách, což umož-
ňuje individuální přístup k dětem. Výuka probíhá podle
školního vzdělávacího programu Škola pro rodinu,
který je v souladu s Rámcovým vzdělávacím progra-
mem pro základní vzdělávání vydaným MŠMT. 

Škola není církevní, avšak staví na křesťanských
hodnotách. Nabízíme bezplatnou nepovinnou výuku
náboženství, v souladu s učením katolické Církve.
Každý týden mají děti možnost zúčastnit se slavení
mše svaté ve školní kapli, účast je opět nepovinná.

Od prvního ročníku probíhá výuka angličtiny
s možností zapsání nepovinného předmětu anglické
konverzace. Od třetího ročníku nabízíme výuku
německého jazyka pro začátečníky.

Naší specialitou je i výuka matematiky: vyučujeme
podle koncepce pana profesora Hejného. Nenutíme
děti počítat nekonečně dlouhé sloupečky příkladů,
učíme je především myslet a logicky uvažovat. Každý
má šanci matematice opravdu rozumět. Pro talento-
vané žáky máme adekvátní výzvy. Nabízíme dětem
bezpečné prostředí, ve kterém berou chybu jako při-
rozenou součást lidského poznání. Učitelka je prů-
vodcem dětí při jejich uvažování. Naše matematika
není nuda a nikoho neodradí.

Abychom podpořili nejen akademické vzdělání,
ale i výchovu, zavedli jsme v každém ročníku jedno-
hodinový povinný předmět etika.

Je dobré ještě doplnit, že výuka začíná v 9 hod.,
od 7.30 je však zajištěna družina pro celý první stu-
peň. Odpolední družina je v provozu do 17.00.

Co škola nabízí navíc oproti klasické základní
škole?

Výchovný vzdělávací program je postaven na spo-
lupráci s rodiči, která se provádí více způsoby. Jed-
ním z nejdůležitějších prostředků je tzv. tutoring.
Jeho cílem není pouze snaha o poskytnutí co nej-
lepšího akademického vzdělání, ale zejména formace
charakteru dítěte. Je logické, že dítě, které samo
o sobě chce být dobrým žákem, je motivovanější
a také se snáze učí. Chceme děti dobře připravit na
život. To vedle dosažení určitých znalostí a doved-
ností zahrnuje i jiné aspekty, např. naučit děti dobře
využít volný čas, najít a udržovat dobrá přátelství,
být dobrým synem a dcerou, vnukem a vnučkou, mít
zájem o veřejné věci a společnost, chtít na sobě pra-
covat. Tím se nutně dostáváme k tomu, co je vlastně
v našem projektu nejdůležitější – k rozvoji lidských
ctností. A to se týká nejen dětí, ale i rodičů, učitelů
a vychovatelů. Být dobrým učitelem nebo rodičem
je velké umění, kde na prvním místě je dobrý příklad.
Snažíme se o profesionální přístup, a k tomu nám
právě pomáhají pravidelné tutoriální schůzky tutorů
a žáků, tutorů a rodičů.

Žáci ve škole nosí uniformy. Jaké jsou reakce
rodičů a dětí?

Většina rodičů je nadšená. A ti, pro které je to
nezvyklé, velice brzy zjistí, že nošení uniforem je
velmi praktické. Obzvláště to oceňují maminky
početných rodin. Uniformy jsou nejen vkusné, ale
jejich nošení je ekonomicky výhodné. Myslíme si, že

děvčata se v budoucnosti nebudou stydět nosit ele-
gantní oblečení a chlapcům nebude dělat problém
obléknout si oblek do tanečních.

Organizuje škola mimoškolní aktivity?
Vzhledem k tomu, že většina našich žáků nebydlí

v Dobřejovicích, rozhodli jsme se usnadnit rodičům
logistiku dětí a nabízíme tyto kroužky: hra na flétnu
a na klavír, sólový zpěv a keramika.

Jak je zajištěna doprava dětí do školy?
Děti sváží a rozváží školní autobus, jehož trasu

určují potřeby rodičů. Tento školní rok vyjíždí jeden
autobus z Prahy 5, druhý zajišťuje dopravu z Říčan-
ska, plánujeme prodloužení trasy do Sázavy. Třetí
autobus by měl vyjíždět z Benešova.

Jaké máte plány do budoucna?
Co nejdříve bychom rádi otevřeli druhou školu

tak, aby se naplnil další cíl našeho projektu, tj. otev-
ření dívčí a chlapecké školy. Jsme přesvědčeni, že
model odděleného vzdělávání lépe dokáže vyjít vstříc
potřebám dívek a chlapců při výchově a vzdělávání,
samozřejmě při zachování stejného učebního plánu.
Muži a ženy jsou si rovní, ale nejsou stejní. Z moder-
ních výzkumů vyplývá, že ve školách s odděleným
vzděláváním (nově se k tomuto modelu vracejí např.
v USA i ve veřejných školách) dosahují děti lepších
výsledků a mají větší motivaci ke studiu. To samo-
zřejmě neznamená, že by se dívky opět učily šít
a vařit, jak to bylo v dřívějších dobách. Naopak to
vede k odbourání předsudků typu „dívky jsou na
jazyky, chlapci na technické vědy“, pro které ne-
existuje opodstatnění. 

Na otázky odpovídala ředitelka
Základní školy Parentes

Mgr. Veronika Rybníčková

Základní škola
Parentes
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Program KCMT www.kcmt.cz

■ 3. 12. (pondělí) od 20 hod v KCMT – setkání společenství Hnutí fokoláre. 
Slovo života na prosinec: „Všem, kdo ho přijali, dal moc stát se Božími dětmi.“ (Jan 1,12).

(Jana a Viktor Friedovi – tel. 731 625 949)

■ Biblická hodina s P. Ladislavem Součkem se koná každé úterý od 18.45 hod. na faře u sv. Františka.

■ Setkání maminek na mateřské dovolené se koná každou středu dopoledne od 9.30 hod. do 11.30
hod. v Komunitním centru Matky Terezy, v suterénu, v klubovně číslo 13. V prosinci se maminky
sejdou 5. a 12. (12. s účastí kněze, od 9.30 hod. s možností svátosti smíření, potom sv. přijímání).

(Katka Friedová – tel. 603 286 513). 

■ Páteční dopolední setkávání v KCMT (nejen) pro starší od 9 hod. Na programu je bohoslužba
slova v kapli a poté společné posezení ve foyer. Setkávání koordinují manželé Jana a Viktor Friedovi.

Srdečně zve P. Mariusz.
■ Od 23. do 26. 12. bude v KCMT k dispozici Betlémské světlo. Zajišťují Skauti sv. Jiří.

■ 2.12. 16.00 – adventní koncert Musica pro sancta Cecilia: vokální a instrumentální koncert
renesanční a barokní hudby.

■ 5.12. 17.00 – Mikulášská nadílka – z programu: fireshow, setkání s Mikulášem a mikulášský
balíček.

■ 8.12. 9.00–18.00 – Vánoční Jarmark
16.00 – Pohádka o Smolíčkovi v podání Kamila Kouly.

■ 9.12. 16.00 – adventní koncert Bob Fliedr a dětský sbor Bobci: písně (nejen) pro děti.
■ 10.12. 16.00 – Přednáška pro seniory. P. Ing. Miloslav Fiala: Adventní rozjímání.
■ 16.12. 16.00 – adventní koncert Cantante: vokální skladby A. Brucknera, F. Schuberta, J. C.

Vodňanského a dalších autorů a spirituály. Řídí Milada Stavinohová.
■ 23.12. 16.00 – adventní koncert Lýdie Havláková a její hosté: duchovní písně, árie a adventní

zpěvy českých i evropských národů v podání emeritní sólistky opery Národního divadla
v Praze a jejích hostů.

■ 30.12. 18.00 – Rybova Česká mše vánoční – chrámový sbor z Proseka a jeho hosté.

mezi lidi péči o vaření, zásobování, jak zařídit, aby
si děti pravidelně čistily zuby v pitné vodě, které
dítě ukáže svým příkladem, jak se zapojovat do
soutěží, jak se zhostit strážní služby, jak si umýt
ešus, jak organizovat koupání. Jak pečovat o tábo-
rový materiál, kde ho v zimě uskladnit. Kdo si sám
představí, jak dětem připravit program, jakou
kadenci, posloupnost a strukturu mají mít jedno-
tlivé složky programu, kde najít zdroj dětí, jimž
bude sedět styl komunikace a styl programové
skladby. Jak se sjednotit na veškerých představách
s ostatními vedoucími. 

Kde existuje táborová tradice, tam je popsaná
problematika vyřešená automaticky. U nás ve far-
nosti takovou tradici máme. 

Táborová tradice je poklad, který, pokud jej pro-
marníme, ničím podobným již nenahradíme. Farní
dobrodružný tábor se možná těší menší pozornosti
rodičů z farnosti, než by si zasloužil. Na tento tábor
jezdí děti i z jiných evropských zemí, mnoho farních
dětí ale jede buď na jiný tábor, nebo na žádný.
Škoda pro děti, škoda pro farnost. Skrytý poten-
ciál farní mládeže je o prázdninách také poněkud
rozptýlen po jiných organizacích. Škoda pro farnost,
ale škoda i pro farní mládež. Pokusme se zamyslet
spolu s KSK Praha, jak informovat ty, kteří nevědí,
oč přicházejí. Pokusme se zamyslet, jak pomoci
chránit poklad, který máme v naší farnosti a jak
zachovat tradici farního dobrodružného tábora. 

BUDE:

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA V KCMT

5. 12. od 17.00 zve Mikuláš všechny děti z Již-
ního Města, aby jim osobně předal balíček.

Mládež a ostatní dobrovolníky zveme do KCMT
na přípravná setkání 25. 11. od 19.00, 28. 11. od
19.00, 14. 12. od 19.00 a na vlastní Mikulášskou
5. 12., nejpozději v 16.30 (po domluvě do 16.45).

Nácvik instrumentální a pěvecké posily
pro Rybovu Českou mši vánoční

Všichni, kdo se mohou zúčastnit jako pěvecká
nebo instrumentální posila pro realizaci Rybovy mše
v naší farnosti, jsou zváni na nácviky. Kdo si myslí,
že to neumí nebo nezvládne, ať dorazí, nácvikem lze
docílit nečekané. Kdo chce přijít rovnou hrát, ať rov-
něž přijde na nácvik. Bez nácviku lze také docílit

nečekané! Nácviky se konají každé pondělí ve velké
hudebně KCMT od 19.00. Rybova mše bude pro-
vedena v neděli 30. 12. 2012 od 18.00 ve velkém
sále v KCMT.

Formační víkend pro mládež,
pedagogy a vychovatele – 4. 1. až 6. 1. 2013

Lyžování/ snowbording
o jarních prázdninách

V termínu 10. 2. až 17. 2. 2013 proběhne lyžař-
ský/SNB výcvik na Vebrových boudách v Krkono-
ších. Výcvik je zajištěn pro všechny věkové skupiny
od 8 do 26 let a pro všechny výkonnostní katego-
rie. Součástí prázdninového pobytu bude zábavný
program uměleckého zaměření, nad žactvem bude
bdít pedagogický dozor, duchovní servis přislíbil
pater Šindelář, CSSr. Přihlášky jsou ke stažení na
www.kskpraha.org.

Instruktor lyžování/snowboardingu
KSK Praha zaplatí jednomu zájemci kvalifikační

kurz pro získání licence instruktor lyžování nebo
instruktor snowboardingu. Kromě sportovní výkon-
nosti vyžadujeme i morální kvality, aby vedoucí byli
dobrým příkladem pro děti.

Jednodenní lyžařské zájezdy
Od KCMT vyrážíme lyžovat na jeden den
v termínech:
12. 1., 1. 2. (jednodenní pololetní prázdniny)
2. 3. a 13. 4.
Na uvedené termíny je možné se přihlásit rezervač-
ním systémem www.kskpraha.org

KSK • INFORMACE/PŘIHLAŠOVÁNÍ
Jaroslav Olšanský – 603 256 411
jarda.olsansky@kskpraha.cz • www.kskpraha.org

V neděli 30. 12. 2012 od 18.00 hod. v KCMT
opět zazní Rybova vánoční mše „Hej, mistře“

v podání spojených chrámových sborů
od sv. Václava na Proseku, sv. Norberta
ve Střešovicích a sboru Cantus Amici

ve Strašnicích, které doprovodí smíšený orchestr.
Jedná se o koncertní provedení

bez mše svaté.

PŘEDVÁNOČNÍ ÚKLID • Prosíme o pomoc s předvánočním úklidem, aby pro nás všechny byly naše
prostory příjemné a slavnostní. Pro KCMT, prosíme, kontaktujte pana Šrámka kdykoliv během pro-
since. Půjde hlavně o mytí oken, ale k dispozici bude i seznam dalších prací. Děkujeme.
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Ú M Y S L Y A P O Š T O L Á T U  M O D L I T B Y  –  P R O S I N E C

Příští uzávěrka bude 15. prosince 2012        NÁKLADY NA 1 VÝTISK 12 Kč fchodoviny@gmail.com

Číslo účtu:  KCMT 4200060575 / 6800 •  farnost 19-9362170227 / 0100

☎ /mob. e-mail

Farní kancelář (fara – Na Sádce) 272 934 261 mail@kcmt.cz

Marie Špinková (ředitelka KCMT) 731 625 970 kancelar@kcmt.cz

Kancelář KCMT, farní kancelář KCMT 242 485 826, 242 485 829 kancelar@kcmt.cz

P. Mariusz Kuźniar (farář) 272 934 261, 602 136 161 mail@kcmt.cz

P. Ladislav Souček (farní vikář) 242 485 828, 603 932 427 cernymost@yahoo.com

Pavel Urban (jáhen) 272 911 264

Lucie Rudňanská (past. asistentka) 242 485 827, 733 770 847 rudnanska@kcmt.cz

Jaroslav Šrámek (past. asistent) 242 485 830, 734 547 021 jarda.diki@seznam.cz

Jaroslav Olšanský (past. asistent) 603 256 411 Jaroslav.Olsansky@intax.cz

Charita – Eva Černá (ředitelka) 737 322 569, 242 485 823 kancelar@charitapraha4.cz

Charita – pečovatelská služba 737 948 638, 272 941 972 socialnisluzby@charitapraha4.cz

Kostel sv. Františka Kaple bl. Matky Terezy

Pondělí – – 

Úterý 18.00 –

Středa                    –                 18.00 

Čtvrtek – 18.00

Pátek     18.00 –

Sobota 8.00 – 

Neděle 8.00, 20.00* 9.30**, 11.00

P R AV I D E L N É  B O H O S L U Ž B Y
KANCELÁŘ KCMT – HÁJE
U Modré školy 1, 149 00 Praha 4
tel: 242 485 826
e-mal: kancelar@kcmt.cz
ÚŘEDNÍ HODINY KNĚZE
Středa 16.00–17.30

FARNÍ KANCELÁŘ – CHODOV
Na Sádce 1296/18
tel: 272 934 261
e-mail: kancelar@kcmt.cz
ÚŘEDNÍ HODINY KNĚZE
Pátek 16.00–17.30

V jiném termínu
po předchozí dohodě

mše sv. + adorace NS
do 19.30, svátost smíření

mše sv. + adorace NS
do 19.30, svátost smíření

Možnost svátosti smíření vždy 30 minut před bohoslužbou nebo kdykoliv po dohodě

*2. neděle v měsíci ve 20.00 „studentská mše sv.“
**1. neděle v měsíci v 9.30 speciálně pro rodiny s dětmi

1.  Aby přistěhovalci po celém světě byli přijímáni s velkorysostí
a opravdovou láskou, zvláště křesťanskými komunitami.

2.  Aby se Kristus zjevil celému lidstvu světlem, které září z Betléma
a zrcadlí se na tváři jeho církve.

3.  Aby se naše rodiny působením Ducha Svatého stávaly společenstvím
víry, naděje a lásky.


